
صفحه 7
 شنبه ۹ تیر ۱۳۹7 

۱۶ شوال۱۴۳۹ - شماره ۲۱۹۴۰

شهرستان ها
Shahrestan@Kayhannews.ir

یادداشتخبرنگارکوتاهازشهرستانها

مدیرکل راهداری اداره کل راهداری و حمل ونقل 
جاده ای البرز گفت: با قطعیت نمی توان در مورد 
علــت لغزندگی برخی نقــاط در محور کرج  - 

چالوس نظر داد.
عباس صفری اظهار کرد: علت یابی برای لغزش 
خودروهــا در برخی از نقاط جــاده چالوس کار 

ساده ای نیست.
وی ادامه داد: نه به طور قطع می توان گفت که 
علت لغزش خودروها در این محور ریختن گازوئیل 
است و نه جنس آسفالت؛ چون بدون شک در این 

امر عوامل دیگری نیز دخیل هستند.
وی ابراز کرد: بدون شــک سرعت راننده، نوع 
خودرو، شــرایط جوی در زمــان وقوع حوادث و 
بسیاری عوامل دیگر را باید در بررسی این جریان 

لحاظ کرد.
این مســئول توضیــح داد: معاونت راهداری 
وظیفه دارد فارغ از هر دلیلی برای لغزش خودروها 
نسبت به ایمن سازی نقاط حادثه خیز و مدیریت 

سرعت در محور کرج - چالوس اقدام کند.
صفری اضافه کرد: هنوز هیچ گزارش مستندی 
از پلیس راه مبنی بــر این که در نقاطی از محور 
کرج - چالوس لغزندگی وجود دارد به دست ما 

نرسیده است.
وی اظهار کرد: باید گزارش مستندی درخصوص 
تعداد تصادفات، نقاطی که بیشترین تصادفات را 
داشته و فراوانی خودروهایی که درگیر لغزندگی 
شده اند، شرایط جوی در زمان وقوع حوادث و سایر 
جزئیات از طریق پلیس راه ارســال شود تا بتوان 

به طور کارشناسی در این مورد تصمیم گرفت.

 دادستان ساری اولویت دستگاه قضایی 
را حل معضل پســماند در استان دانست و 
گفت: نحوه دفع پسماند در استان مناسب 

نیست.
سید یونس حسینی با بیان اینکه دغدغه ما در 
حوزه برداشت های بی رویه از معادن شن و ماسه 
در جاده هراز است گفت: از تک تک این واحدها 

بازدید و با تخلفات برخورد می شود.
به گفته حسینی، در حال حاضر زباله سوز در 
شهرهای ساری و نوشهر در دست ساخت است و 
امیدواریم این طرح ها زودتر به بهره برداری رسد.

دادستان ساری گفت: ساماندهی شیرابه زباله 
نیروگاه زباله ســوز ساری آغاز به کارکرده است و 
مقدمات انتقال زباله از محل دفن فعلی در آمل 
انجام  شده اســت تا دفع زباله بهداشتی صورت 

گیرد.
وی گفت: اولویت دادســتانی و دادگســتری 

مازندران، حل مشکل پسماند در استان است.

قاین- خبرنگار کیهان:
با احداث مخزن 5000 متر مکعبی قاین، مخازن 

ذخیره آبی قاین 50 درصد افزایش می یابد. 
حســین توکلی  مدیر امور آبفای شهرستان قاین با 
اعــام این خبر گفت با اعتبار 4 میلیاردی که از طریق 
اوراق مشارکت تأمین می شود ظرفیت ذخیره سازی آب 

آشامیدنی قاین به 10هزار مترکعب افزایش می یابد.
وی شهر قاین را جزء 300 شهر دارای تنش آبی در 
کشور معرفی کرد و افزود: تولید و مصرف آب آشامیدنی 
در قاین در نقطه ســر به سر قرار دارد و با تمهیداتی که 

شده برای تابستان نگران نیستیم.
توکلی به توزیع 100 میلیون تومانی ابزار و تجهیزات 
کاهنده مصرف بین مدارس و مساجد شهرستان اشاره کرد 
و گفت: مصرف در شهر قاین مطابق الگوی مصرف است 
و 86 درصد شهروندان الگوی مصرف را رعایت می کنند 
اما با توجه به ســربه سری تولید و مصرف آب در قاین، 
شــهروندان قاینی در مصرف آب بایســتی صرفه جویی 

بیشتری داشته باشند.

رشت- خبرنگار کیهان: 
6 طرح تولیدی،  تفریحی و گردشگری و نیز 
اسکله مارینا با حضور معاون اول رئیس جمهور 

در منطقه آزاد انزلی افتتاح شد.
با حضور اســحاق جهانگیری معــاون اول رئیس 
جمهوری، اســکله مارینا در منطقه آزاد انزلی افتتاح 
شد. ســاخت موج شــکن ها و ایجاد حوضچه آرامش 
اسکله تفریحی مارینا مجتمع بندری کاسپین منطقه 
آزاد انزلــی همزمــان با حضور رئیــس جمهوری در 

منطقه آزاد انزلی، فروردین ماه سال گذشته آغاز شد 
و تا پایان سال 1396 به اتمام رسید و در حال حاضر 
با سرمایه گذاری بخش خصوصی با نصب اسکله های 
پهلوگیری شناورهای تفریحی آماده بهره برداری شده 

است.
در این اسکله تفریحی با امکان پهلوگیری حدود 
300 شــناور، گام مهمی در جهت ایجاد و توســعه 
گردشــگری دریایی و اشــتغالزایی در این بخش از 
صنعت گردشگری برداشــته می شود. در این مراسم 

کریدور چین- قزاقستان- ایران با ورود اولین محموله 
به بندر کاسپین راه اندازی شد. پروژه اسکله مارینا با 
اشتغالزایی 150 نفر و صرف هزینه 40 میلیارد تومان 

به بهره برداری رسید.
همچنین با حضــور معاون اول رئیس جمهوری، 
بزرگترین مجموعه تفریحی و گردشگری آکواریوم و 
باغ خزندگان ایران با سرمایه گذاری 30 میلیون یورویی 
خارجــی در منطقه آزاد انزلی افتتاح شــد. مجموعه 
تفریحی و گردشــگری آکواریوم و باغ خزندگان ایران 

در زیربنایی به مســاحت بیش از 10 هزار متر مربع و 
در چهار طبقه با ســرمایه گذاری بخش خصوصی، در 
محدوده فاز تجارت و گردشگری منطقه آزاد انزلی به 

صورت رسمی افتتاح شد.
مجموعــه تفریحی و گردشــگری آکواریوم و باغ 
خزندگان شامل بزرگترین تونل آکواریوم کشور به طول 
40 متر و باغ خزندگان کشور، شهربازی سرپوشیده، 
سوئیت های اقامتی و بخش های تجاری و خدماتی با 

اشتغالزایی مستقیم 120 نفر است.

با وجود بحر ان کم آبی و ممنوعیت کشت 
برنج در ایــام، اما همچنان این محصول در 

مناطق مختلف استان کشت می شود.
کم آبی از معضات جدی اســتان ایام است، و  
این استان به دلیل خشکسالی های پی در پی با کاهش 

منابع آبی روبرو شده است.
هرچند مسئولان برای اســتفاده از منابع آبی 
استان کشــت محصولاتی نظیر برنج در استان را 
ممنــوع کرده اند اما در همه مناطق اســتان مثل 
سال های گذشته مردم شروع به کشت برنج کرده اند.
شهرستان ســیروان قطب اصلی تولید برنج در 
استان ایام اســت، این شهرستان خود با کم آبی 
مواجه شده و اوایل خردادماه بازهم کشت برنج در 

این شهرستان آغاز شده است.
محمدعلی اقدسی معاون زراعت جهاد کشاورزی 
استان ایام در این زمینه اظهار داشت: با توجه به 
محدودیت های آبی که در سطح استان ایام وجود 
دارد و توصیه های وزارت جهاد کشاورزی درخصوص 

ممنوعیت کشــت محصولات پر آب نظیر برنج، از 
کشاورزان استان می خواهیم از کشت این محصول 

خودداری کنند.
وی گفت: در این زمینه سازمان جهاد کشاورزی 
استان ایام هیچ گونه خدماتی برای کشاورزانی که 

اقدام به کشت برنج می کنند، نمی دهد.
اقدسی اظهار داشــت: بیش از 50 درصد برنج 

استان در شهرستان سیروان کشت می شود.
وی افزود: سالانه بین دو هزار و 500 تا سه هزار 
هکتار از زمین های کشاورزی استان به کشت برنج 

اختصاص می یابد.
کشــاورزان شهرستان ســیروان می گویند ما 
کشاورزان راهی غیر از کشت برنج در این زمین ها 
نداریم. نه می توانیم محصولی دیگر کشت کنیم و 

نه به کاری دیگر روی بیاوریم.
آنها با  اشــاره به اینکه این شهرستان محروم از 
امکانات هرگونه  اشتغال دیگر است، گفت: این منطقه 
مستعد کشاورزی است و مسئولان تاکنون راهکاری 

همدان- خبرنگار کیهان:
هشتمین جشنواره پروژه های علمی جابر 
بن حیان با راهیابی 6 هزار طرح به مرحله 

منطقه ای در همدان آغاز به کار کرد.
در مرحله نخســت هشتمین دوره جشنواره 
جابــر بن حیــان 84 هــزار و 760 دانش آموز 
مشارکت داشته و 735 مدرسه معادل 50 درصد 
مدارس اســتان در تدوین پروژه های عملی این 
جشــنواره نقش آفرین بودنــد همچنین تعداد 
دانش آمــوزان راه یافته به مرحله اســتانی این 
دوره از جشــنواره، 211 نفر  به همراه93 پروژه 

بوده است.
هشتمین دوره جشنواره جابر بن حیان در دو 
مرحله استانی و منطقه ای با مجموع، 26 هزار و 
151 طرح مورد ارزیابی قرار گرفت که حدود 19 
هزار طرح همگام با یکی از مهم ترین رویکردهای 
جشنواره به صورت گروهی و بیش از 6 هزار طرح 

به صورت انفرادی تدوین و ارائه شد.
معاون آمــوزش ابتدایــی وزارت آموزش و 
پرورش در مراسم افتتاح هشتمین دوره جشنواره 
جابربن حیان اظهار کرد: هدف جشنواره جابربن 
حیان جایگزین کردن آموزش مبتنی بر پژوهش 

به جای نحوه تدریس سابق است.
رضــوان حکیــم زاده تصریح کــرد: در این 
جشنواره اصل بر یادگیری و تقویت کارگروهی 

در دانش آموزان است.
معاون آمــوزش ابتدایــی وزارت آموزش و 
پرورش عنوان کرد: متاسفانه امروز صدا و سیما با 
انتشار آگهی های تبلیغاتی رقابت گونه در مقاطع 
تحصیلی مختلف،  جریان پررنگ ضدتربیتی را در 
پیش گرفته است در حالی که می تواند به مثابه 
یک دانشگاه آگاهی بخشی کرده   و از گسترش 

این عارضه تربیتی بکاهد.

تأسیس دانشکده هوشمند نسل 3 در قاین
قاین- خبرنگار کیهان :

دانشگاه علوم پزشکی خراسان جنوبی، دانشکده هوشمند نسل 3 در 
قاین تاسیس می کند .

رئیس شبکه بهداشت و درمان قاین با اعام این خبر گفت دانشکده هوشمند 
نسل 3 با هدف تولید علم و ثروت در شهرستان ایجاد می شود.

حمیدی افزود زیرساخت ها، اینترنت و فضای ایجاد دانشکده آغاز شده است و 
امیدواریم براساس قول ها و برنامه ریزی که برای این طرح وجود دارد به  زودی شاهد 

تاسیس این دانشکده در قاین باشیم .
وی در ادامه با اشاره به افزایش کمبودهای حوزه درمان شهرستان گفت: در نیروی 
انسانی با کمبود نیروی تخصصی مواجه هستیم و همچنین نیازهای تجهیزاتی مان 
خیلی شدید اســت به نحوی که اغلب بخش های بیمارستانی شهرستان با کمبود 

تجهیزاتی مواجه است و به ویژه نیازهای بخش دیالیز تامین نشده است .
رئیس شبکه بهداشت و درمان قاین در خاتمه از آغاز فعالیت ساختمانی اورژانس 
مسیر قاین - اسفدن  و عملیات ساختمانی )ام ار آی( قاین با مشارکت خیرین حوزه 
بهداشت و سامت شهرستان خبر داد و از همه کسانی که توانایی کمک به تجهیز و 

توسعه بهداشت و درمان قاینات را دارند مساعدت خواست .

مصاحبه های گزینشی!
یک روز بعد از آنکه در جلسه شورای اداری استان اردبیل از لزوم ارتقای 
جایگاه روابــط عمومی ها و همکاری صمیمانه ادارات و نهادها با رســانه ها 
سخن گفته شد. برخی از دستگاه ها همچنان در برپایی مصاحبه ها گزینشی 

عمل کردند.
وقتی حرف ها و عمل ها یکسان نباشند و ادعاها جای عمل را بگیرند آیا 
انتظاری بیشتر از این می توان داشت که رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان مصاحبه ترتیب دهد و در پشت سرش بنری با عنوان نشست خبری 
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان اردبیل با اصحاب رسانه به 
چشم بخورد ولی در جلسه فقط خبرنگاران رسانه های گزینش شده حضور 

داشته باشند؟
ساعاتی بعد از آن خبر مصاحبه دبیر شورای هماهنگی مبارزه با موادمخدر 
نیز در فضای مجازی منتشر شد اما باز هم تکرار قصه همیشگی و پهن کردن 

بساط مصاحبه با خبرنگاران و رسانه های منتخب.
حداقل عزیزانی که از مجموعه اســتانداری هستند اجازه می دادند 24 
ساعتی از برگزاری جلسه شورای اداری و از تکرار شعارهای دهان پرکن لزوم 

همکاری با رسانه ها می گذشت تا رفتارهای خاف ادعاها انجام می گرفت.
در هیاهوی کثرت نشریات و دعوا بر سر یک آگهی و یا رپرتاژ، بی توجهی 
به برخی از نشریات سراسری فعال در استان خود جای بحث بسیاری دارد. 
رسانه های سراسری با برداشت غیرصحیح و غیرمنطقی مدیران و مسئولان 
که برحسب اتفاق و تصادف سر از روابط عمومی ها درآورده اند فقط در چند 

خبرگزاری خاصه می شود.
روزنامه های سراســری که در سطح استان دارای دفتر مستقل و نیروی 
دائمی مشغول به کار هستند درنظر به قدرت رسیده های غیرمتخصص امور 

رسانه ای حتی عضو مطبوعات استان به حساب نمی آیند.
ازطرف دیگــر در برخی موارد برخوردهای باندی، گروهی و رفاقتی نیز 
در این ارتباط نمی توانند بی تاثیر باشند. جمع کردن کسانی که می توانند به 
حرف مدیران گوش داده و سر بتکانند و همه گفته ها را تایید بکنند برتر از 
کسانی هستند که شاید سوالی بپرسند و موردی مطرح بکنند و قدر قدرتی 

برخی ها را با سوال مواجه نمایند.
رســم و سنت غلط و من درآوردی گزینش خبرنگاران برای مصاحبه ها، 
تحفه و آورده هر غیرمتخصصی که بوده باشــد باید بساطش برچیده شود و 

آغاز این امر از مجموعه استانداری ضروری به نظر می رسد.
آقایانی که مدام ســینه ســپر کرده و ادعا می کنندکه در سطح استان 
عملکرد دولت به خوبی منعکس نمی شود در گام اول به سراغ کسانی بروند 
که موجبات تبعیض و رفتارهای چندگانه درقبال رسانه ها و نشریات را ایجاد 
کرده اند. به آنهایی که رســانه ها را فقط در چند خبرگزاری و سایت و برخی 
از دوســتان و همراهان در نشریات محلی خاصه می کنند تفهیم بکنند که 
برای انتشــار اخبار، گزارش ها و عملکردهای دولت و مســئولان استان در 
ســطح کشور همکاری با نشریات سراسری، خبرنگاران و سرپرستان آنها در 

استان ضروری است.
اگر دست اندرکاران روابط عمومی ادارات نهادها و اعضای شورای مرکزی 
روابط عمومی ادارات استان معیار مناسبی برای تشخیص فعالیت های خبری 
نشریات سراسری و تفاوت آن با ویزیتورهای همیشه در خدمت تعریف بکنند 
و به قولی معروف در این ارتباط ســره را از ناسره تشخیص بدهند نیازی به 
سینه زدن در زیر پرچم برخی از رسانه ها و خاصه کردن آنها در یک یا دو 

منبع نخواهد بود.
امید است روابط عمومی استانداری با بهره گرفتن از دانش، توان و تخصص 
کسانی که در دنیای رسانه  از تجربه کافی برخوردار هستند بتوانند در اجرای 
عدالت رسانه ای و فراهم کردن امکان مناسب برای فعالیت و کارهای خبری 

و نه تجاری در این عرصه گام بردارد.
اردبیل - نادر پرستار

مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای گلستان 
گفت: ۹5 درصد آب های زیرزمینی در گلستان 
مورد اســتفاده قرار می گیرد که اگر جلوی آن 
گرفته نشود در استان دچار فرونشست زمین 

خواهیم شد.
علــی نظری اظهار کرد: با 40 درصد صرفه جویی 
آب در شــهر گرگان که از دور دست تامین می شود 
می توانیم 600 لیتر در ثانیه معادل40 الی 50 چاه آبی 
که به صورت هم زمان روشن باشد. صرفه جویی کنیم.
وی افزود: در صورتی که مدیریت عرضه و مصرف 
صورت نگیرد منابع آبی اســتان نیاز استان را تامین 

نمی کند.
نظری افزود: باید تاش کنیم آبیاری نوین جایگزین 
آبیاری سنتی در گلستان شود تا حداقل پرت در انتقال 
آب در نقطه مصرف شــده و با مصرف صحیح مشکل 

کمبود آب در استان را حل کنیم.
وی گفــت: با کشــت محصولات کــم آب طلب 
می توانیــم راندمــان آب را در واحد محصول افزایش 

و میزان برداشــت محصول در یک واحد مترمعکب را 
افزایش دهیم.

مدیرعامل آب منطقه ای گلســتان با اشاره به تمام 
شــدن عمر سد وشــمگیر اظهار کرد: در رابطه با این 
سد مطالعاتی انجام شده است و به این نتیجه رسیدیم 
در این سد دیگر لایروبی معنا ندارد و پر هزینه است، 
بنابراین تصمیم گرفتیم طرح حیات بخشی را اجرا کنیم 
و دیواره سد را به اندازه دو متر از پیرامون بالا بیاوریم، 
ما به دنبال تامین اعتبار هستیم تا سرریز را اجرا کنیم 
که هزینه بالایــی دارد و مذاکراتی با وزارت دفاع هم 
انجام شده تا با سرمایه گذاری آنها این پروژه انجام شود.

نظری گفت: عمر ســد وشمگیر به اتمام رسیده و 
باید دوباره احیا شود.

وی افزود: اگر در گلستان سدسازی نکنیم آب ناشی 
از بارندگی به دریا ریخته می شود و برای شیرین سازی 
و قابل مصرف بودن باید دوباره کاری انجام دهیم که 
مستلزم هزینه است پس این آب باران را مستقیما در 

پشت سدها ذخیره می کنیم.

اهواز- خبرنگار کیهان:
استاندار خوزســتان گفت: 50 میلیون 
دلار برای پایداری شبکه برق خوزستان از 

صندوق توسعه تصویب شده است.

غامرضا شریعتی در جلســه شورای اداری 
اظهار داشــت: طی یک ســال و چند ماه اخیر، 
حدود 20 هزار هکتار کشت نهال و 5 هزار هکتار 

کانون های ریزگرد انجام شد.

اصفهان - خبرنگار کیهان:
شهردار اصفهان از اجرای پروژه  بازسازی 

پردیس سینمایی ساحل خبر داد.
قدرت الله نوروزی در حاشــیه بازدید از روند 
ساخت پردیس سینمایی ساحل با بیان اینکه از 
دی ماه ســال 96 عملیات اجرایی این پروژه آغاز 
شده اســت، اظهار کرد: بازسازی سینما ساحل 
با مشــارکت شــهرداری اصفهان و حوزه هنری 
با ســبکی جدید و با سالن های مختلف در حال 
انجام اســت و در این مدت نیز پیشرفت بسیار 

خوبی داشته است.
وی تصریح کرد: این پردیس سینمایی دارای 
سالن های کوچک و بزرگ با بیش از 700 صندلی، 

مهدکودک، سینمای روباز، است.
شــهردار اصفهان با اشاره به این که بازسازی 
سینما ساحل در سه شیفت کاری در حال انجام 
است، تصریح کرد: این پروژه  در حدود هفت ماه 

به پایان خواهد رسید.
شــهردار اصفهان ضمن ابراز امیــدواری از 
بهره برداری کامل پروژه  بازسازی سینما ساحل تا 
پیش از برگزاری جشنواره  فیلم  کودک و نوجوان، 
افزود: 11 میلیارد تومان هزینه اجرای بازسازی 
کامل این پروژه می باشد و سهم شهرداری حدود 

یک میلیارد تومان به صورت نقدی است.
نوروزی با بیان اینکه مناطق مختلف شــهر 
دارای سینما می شود، گفت: تمرکز سینماها در 
چهارباغ مرتفع و بخش های محروم شــهر مانند 
مناطق،7، 8، 15 و 11 نیز صاحب سینما می شوند.
وی افزود: بازســازی ســینما همایون نیز در 

دستور کار قرار دارد.

رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری کاردشت از برخورد با ساخت 
وسازهای غیرمجاز دراین منطقه گفت: متخلفان ساخت و ساز در منطقه 
مازیچال برای ورود مصالح ســاختمانی به این منطقه با نگهبانان درگیر 

شدند.
وحید مشــایخ اظهار داشت: روز پنجشنبه هفته گذشته عده ای بدون داشتن 
مجوز برای بردن مصالح به منطقه مازیچال به زور متوســل شدند که با مقاومت 

نگهبان منابع طبیعی مستقر در جاده اختصاصی جنگلی مازیچال مواجه شدند.
وی افزود : پس از این اقدام متخلفین ، منابع طبیعی کاردشــت شــکایتی 
را تنظیم و تســلیم مراجع قضایی شهرســتان کرد تا موضــوع از مجاری قانونی 

پیگیری شود.
رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری کاردشت گفت : براساس قانون برای 
ورود هر نوع مصالح ساختمانی به منطقه مازیچال باید مجوز مراجع قانونی همچون 

بخشداری انجام شود و در غیر این صورت غیر قانونی است.
او ادامه داد: در یک سال گذشته 2 متخلفی که اقدام به ورود مصالح ساختمانی 
غیر قانونی به زور به منطقه مازیچال کردند، با دستور مراجع قضایی به پرداخت 

جریمه و زندان محکوم شدند.
مشایخ بر ضرورت برخورد با متجاوزان به عرصه ملی تاکید کرد و گفت : یگان 
حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری هر نوع ساخت و ساز در اراضی ملی 

را تخریب خواهد کرد.
وی با اشاره به وجود سه هکتار مستثنیات در منطقه مازیچال ، اظهار داشت 
: تاکنون با نظارت منابع طبیعی از ســاخت و ســاز در اراضی ملی در این منطقه 
ممانعت شده است ولی در سال های اخیر ساختمان هایی در این مستثنیات ساخته 

شده که به عنوان خوش نشین از آنها استفاده می شود.
امروز منطقه مازیچال مورد توجه زمین خوار ها و ساخت و سازهای غیرقانونی 
قرار گرفته و بدون آنکه مشــخص شــود از چه مرجعی مجوز دریافت کرده اند، 
متخلفان به ســاخت و ســاز غیرقانونی ادامه می دهند و هر روز بر جمعیت این 

منطقه مرتعی افزوده می شود.
مرتع مازیچال در گذشته به عنوان مکانی برای حیات وحش و زیست حیوانات 

حمایت شده مانند بزکوهی، پلنگ و گوزن مورد استفاده بود.

جلوگیری از ساخت و ساز غیرمجاز 
در منطقه مازیچال کلاردشت

ادامه کشت برنج در ایلام با وجود کم آبی
برای جبران کار کشاورزان ارائه نداده اند.

آنها معتقدند کشــت برنج سالانه بیش از 350 
میلیارد ریال درآمد نصیب مردم شهرستان می کند 

و این تنها راه آنها برای کسب درآمد است.
متاسفانه مسئله بیکاری باعث شده تنها منبع 
درآمد خانوارهای روستایی همین کشت برنج باشد 

و نمی توانیم از این هم بگذریم.
رئیس جهاد کشاورزی استان ایام اظهار داشت: 
با توجه اینکه استان ایام با مسئله کم آبی مواجه 
اســت، کشت برنج در اســتان از دستور کار خارج 

شده است.
سیدمحمد تراب میری گفت: کشت محصولاتی 
نظیر کلزا، چغندرقند، آفتابگردان و... به عنوان کشت 
جایگزین به کشــاورزان معرفی شده که از مصرف 
آب کمتری برخوردار هستند و درآمد خوبی برای 

کشاورزان استان دارد.
وی اظهار داشت: جهاد کشاورزی از کشاورزان 
استان برای کشت محصولاتی نظیر کلزا و چغندر 
قند حمایت خواهد کرد ولی برای کشت برنج برنامه 

حمایتی از کشاورزان نداریم.
وی افزود: برداشت آب از چاه برای کشت برنج و 

دیگر محصولات پر مصرف، ممنوع است.
رئیس  جهاد کشاورزی استان ایام عنوان کرد: 
البته هر ســال کشت برنج در استان کمتر می شود 
و کشــاورزانی که قصد کشــت و زرع محصولات 
گلخانه ای داشــته و یا بخواهند از آبیاری به روش 
میکرو اســتفاده کنند، مورد حمایت سازمان قرار 

می گیرند.
وی تصریح کرد: کشت برنج با وضعیت منابع آبی 
و بحران کم آبی در کشور صرفه اقتصادی ندارد، باید 
کشاورزان با رفتن به سمت کشت دیگر محصولات 

از تولید برنج فاصله بگیرند.
میری اعام کرد: با 30 درصد کاهش منابع آبی 
در استان ایام روبرو هستیم و قطعا نیازمند همکاری 
مردم و کشاورزان برای توسعه هرچه بیشتر هستیم.

با حضور معاون اول رئیس جمهوری؛

6 طرح تولیدی و تفریحی در منطقه آزاد انزلی افتتاح شد

هشتمین جشنواره پروژه های 
علمی جابر بن حیان در همدان 

برگزار شد

مدیرعامل آب منطقه ای گلستان:

عمر سد وشمگیر به پایان رسیده است
دادستان ساری:

حل معضل زباله مازندران 
اولویت دستگاه قضایی 

است

مناطق محروم 
شهر اصفهان 

صاحب سینما می شوند

استاندار خوزستان خبر داد

تصویب50 میلیون دلار برای پایداری شبکه برق خوزستان
وی گفت: براســاس مصوبه دولت 350 هزار 
هکتار از کانون هــای ریزگرد را مهار، حدود 25 
هزار هکتار کشت، 12  هزار هکتار مدیریت و 7 
هزار هکتار مرطوب ســازی شد که  جمعا حدود 
45 هزار هکتار می شود و تا رسیدن به 350 هزار 

هکتار راه طولانی باقی مانده است.
وی از دستگاه های اجرایی خواست در مصرف 
آب و برق صرفه جویی کنندو به ادارات برق اختیار 
داده اند هرکسی که همراهی نکند برق آن سازمان 
را قطع کنند و دستگاه های اجرایی کامل همکاری 
داشته باشند تا تابستان امسال را با آسوده خاطر 
بگذرانیم و مردم را به صرفه جویی در مصرف برق 

دعوت می کنیم.
وی مردم را بــه صرفه جویی در مصرف برق 
دعوت کــرد و گفت: صرفه جویــی باید به یک 

فرهنگ تبدیل شود. 
وی افــزود: 100 میلیون دلار برای مقابله با 
ریزگردهای استان خوزســتان در قانون بودجه 

تصویب شده است.

مدیر آبفای قاین:

نگران کمبود آب آشامیدنی در قاین نیستیم
مجید هاونگی سرپرســت امور منابع آب قاینات نیز 
دشت های قاین را دشت های ممنوعه و بعضا بحرانی عنوان 
کرد و گفت: افت ســالیانه آب در دشت های شهرستان 

17 تا 47 سانتی متر است.
وی بــا انتقاد از ادامه اســتفاده از گیاهان آب طلب 
در قایــن می گوید 92 درصد منابع آبی شهرســتان در 
کشــاورزی مصرف می شــود و در این بخش علی رغم 
اســتفاده از تجهیزات هوشــمند در چاه های کشاورزی 

کاهش مصرف وجود ندارد. 
سرپرست امور منابع آب قاینات همچنین با اشاره به 
مسدود کردن 229 چاه غیر مجاز در شهرستان از فعالیت 
170 چاه و چاله غیر مجاز خبر داد که البته چاه عمیق 
محسوب نمی شوند و از ظرفیت بالایی برخوردار نیستند.

علت واقعی لغزش خودروها 
در جاده چالوس 
مشخص نیست

راه اندازی سامانه رصد اشتغال
اردبیل- خبرنگار کیهان: سامانه بررسی و رصد اشتغال توسط کمیته 

اشتغال استان اردبیل راه اندازی می شود.
اســتاندار اردبیل با اعام جذب اعتبار مورد نیاز این سامانه برای پروژه 
راه آهن اردبیل، میانه گفت: با پیگیری های انجام یافته 75 هزار میلیارد ریال 

اعتبار مورد نیاز راه آهن اردبیل، میانه تأمین شده است.
اکبــر بهنامجــو افزود: پروژه راه آهــن اردبیل، میانه بــه عنوان یکی از 
خواســته های مردم منطقه در دهه فجر ســال 1399 افتتاح و تا چند روز 
آینده تابلوی روز شمار افتتاح آن نیز در میادین شهر اردبیل نصب می شود.

آبیاری تحت فشار
* بیش از 15 هزار هکتار از اراضی اســتان اردبیل تحت پوشش آبیاری 

تحت فشار قرار گرفته است.
مدیر آب و خاک و امور فنی مهندسی جهاد کشاورزی استان اردبیل گفت: 
گســترش سامانه های نوین آبیاری تحت فشار در مزارع و باغ ها از مهمترین 

اولویت های کشاورزی استان است.
کریم فکور افزود: برای دســتیابی به این هدف 15 هزار هکتار از اراضی 
تحت پوشش این سیستم قرار گرفته و در 11 هزار هکتار دیگر از زمین های 

کشاورزی اقدامات لازم در دست اجرا است.
وی گفت: افرادی که به صورت انفرادی برای تجهیز اراضی خود به سیستم 
آبیاری تحت پوشش تمایل دارند می توانند از کمک های باعوض مربوط به 
اجرای سامانه نوین آبیاری تنها با پرداخت 15 درصد از هزینه ها استفاده نمایند.

برگزاری جشنواره ملی تئاتر
اهواز- خبرنگار کیهان: مدیرکل اداره فرهنگ و ارشــاد خوزستان از 

برگزاری نخستین جشنواره ملی تئاتر اهواز با موضوع نفت خبر داد.
محمد جوروند اظهار کرد: بعد از ســال ها نیاز به برگزاری یک جشنواره 
بین المللی و ملی در استان خوزستان در رایزنی با افراد پیشکسوت این عرصه 
بنا شد جشنواره ای برای خوزستان و اهواز با حضور گروه های حرفه ای ملی 

و بین المللی برگزار کنیم.
وی اضافه کرد: اول مرداد ماه امسال اولین جشنواره ملی تئاتر اهواز آغاز 
می شــود که برای این رویداد فرهنگی 25 گروه از بین 110 گروه حرفه ای 

متشکل از 15 استان، برای حضور انتخاب شدند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی خوزستان بیان کرد: هفت روز جشنواره 
تئاتر در اهواز، خواهیم داشت و تاش خواهیم کرد تا سراسر خوزستان درگیر 

این رویداد فرهنگی و هنری باشد.
گسترش مواد مخدر در استان مرکزی

اراک- خبرنگار کیهان: دادستان عمومی و انقاب اسامی اراک گفت: 
50 درصد زندانیان استان مرکزی به طور مستقیم و درصد بالایی نیز به طور 
غیرمستقیم با پرونده های مواد مخدر مرتبط هستند و گسترش مواد مخدر 

خانواده ها را به شدت تهدید می کند.
عباس قاســمی اظهار داشت: از 10 اتهام در دادسرای اراک پرونده های 
مربوط به مواد مخدر در دادســرا از جمله اتهامات ردیف اول اســت که طی 

سال گذشته هشت هزار پرونده تشکیل شده است.
وی در مــورد حفظ حقوق بیت المال در اراضی طبیعی اســتان مرکزی 
در ســال گذشته بیان داشــت: دو هزار و 757 هکتار از اراضی ملی و منابع 
طبیعی اســتان مرکزی طی سال گذشــته به ارزش ریالی 43 میلیارد ریال 

خلع ید شده است.
قاسمی ادامه داد: همچنین طی سه ماهه سال جاری 437 هکتار اراضی 
ملی با ارزش ریالی بالغ بر 62 میلیارد ریال خلع ید شده که بیشترین خلع ید 

اراضی ملی مربوط به اراک و ساوه است.
صیانت از ذخیره گاه ژنتیکی

تبریز- خبرنگار کیهان: طرح صیانت از جنگل های بکر ارســباران به 
عنوان بزرگترین ذخیره گاه ژنتیکی جهان، اجرا می شود.

معاون فنی منابع طبیعی و آبخیزداری آذربایجان شرقی افزود: این طرح 
در ســال 82 به تصویب رسیده است تا نیاز به حفاظت جنگل های بی نظیر 

ارسباران را برطرف کند.
موســی- یزدان پناه گفت: با اجــرای طرح اصاح، احیــا و حفاظت از 
جنگل های ارسباران، از نابودی آن جلوگیری می شود و در صورت تأمین هزینه 
می توان روند اصاح ســالانه 100 هکتار جنگل منطقه را به طور متوسط تا 

500 هکتار در سال افزایش داد.
بهبود روابط ایران و گرجستان

* شــالوا کیکناولیــدزه« رئیس گرجی گروه دوســتی پارلمانی ایران و 
گرجســتان، در تبریز گفت: باید از ظرفیت های موجود دو کشــور به خوبی 
اســتفاده کرد. زیرا ایران و گرجســتان می توانند روابط بسیار گسترده تری 

داشته باشند.
وی با اشاره به فعال بودن کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و گرجستان 
و نشست آتی دو کشور در تهران اظهار داشت: توسعه همکاری ها بین تهران 
و تفلیــس می تواند به تامین منافع اقتصــادی طرفین کمک کند و ما باید 
روابط گردشگری را در راستای دستیابی به سطح بهتری از مناسبات تقویت 
کرده و آن را ارتقا دهیم. تجار ایران می توانند از ظرفیت های حمل و نقل و 
ترانزیت بین المللی گرجستان استفاده کنند. وی خواستار مناسبات بیشتری 
بین تفلیس و تبریز شــد که با استقبال مجید خدابخش استاندار آذربایجان 

شرقی روبه رو شد.
پیگیری پرونده

درچه: خبرنگار کیهان: دادستان عمومی و انقاب دادگستری شهرستان 
خمینی شهر د ر مورد مسئله پرونده بهاره عباسی تبعه افغانستان گفت: اینجانب 
به محض اطاع از موضوع دستور دادم ماموران مجرب و خبره نیروی انتظامی 

به محل اعزام شوند که با جدیت به مسئله رسیدگی کردند.
یوسف کریمی گفت: فرماندار دستورات لازم به شبکه بهداشت و درمان  
خمینی شهر را صادره کردند و حتی یک روانپزشک را مامور همکاری به این 

خانواده شد. تا مسیر درمان ایشان به خوبی انجام شود.
وی افزود: بازپرس ویژه ای برای رسیدگی به این پرونده تعیین شده است. 
ما با توجه به مدارک موجود دنبال شناسایی و دستگیری فردی هستیم که 
مرتکب این جنایت شــده و در این رابطه چنــد نفر مورد هم بازجویی قرار 

گرفته است.
برون رفت از شرایط بد اقتصادی

کیش- خبرنگار کیهان: معاون اقتصادی ســازمان منطقه آزاد کیش 
گفت: تعامل هم فکری و برنامه ریزی از اولویت راه حل های برون رفت از شرایط 

نامطلوب اقتصادی است.
محمدرضا ســعیدی افزود: اصناف و جوامع بین مسئولان و مردم نقش 
مهمــی بر عهــده دارند. به طوری که بین فعالان اقتصادی و مســئولان نیز 

مسئولیت انتقال خواسته ها و برنامه ها را بر عهده دارند.
وی افزود: پیگیری های مصرانه و رایزنی مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد 
کیش با نهادهای حاکمیتی تصمیم  گیرنده در خصوص اجرای راهکارها برای 

بیرون رفت و رفع مشکات منطقه آزاد کیش ادامه دارد.
هشدار افزایش جرایم

قاین- خبرنگار کیهان: دادســتان قاین با اشــاره بــه افزایش جرائم 
علیه اشــخاص، ایراد ضرب و جرح و تهدید ضمن ابراز نگرانی به مسئولین 

دستگاه های اجرایی و فرهنگی شهرستان هشدار داد.
رحیمی بررسی پنج هزار پرونده در دادسرا و شبیه همین آمار در محاکم 
شهرستان را نشان نگرانی در حوزه وقوع جرایم و آسیب های اجتماعی عنوان 
کرد و از دستگاه های امر فرهنگ،  ائمه جمعه و حوزه ها خواست بر این مهم 

ورود نمایند.
وی با ابزار نارضایتی از عملکرد برخی دســتگاه  های اجرایی که موجب 
نارضایتی مردم و ارجاع به محاکم قضایی را فراهم می کنند، گفت: در موقعیت 
حساسی قرار گرفته ایم به نحوی که وضعیت عمومی شهرستان و شهروندان 
به لحاظ مســائل اقتصادی، شهروندان را دچار مشکل کرده است و مدیران 
دســتگاه های اجرایی باید مسئولیت انجام وظایف ذاتی، تکالیف و اختیارات 
را راســا به عهده بگیرند و از فرافکنی  و مکاتبه با سایر دستگاه ها و محاکم و 

طولانی  شدن زمان انجام کار بپرهیزند.
رحیمی با تاکید بر ضرورت افزایش تشــریک مســاعی و تعامل هر چه 
بیشــتر دستگاه های اداری افزود: دستگاه های خدمت رسان  به گونه ای عمل 
کنند که موجبات رنجش و نارضایتی شــهروندان فراهم نشود و مراجعه به 
دســتگاه قضایی و ارجاع آخرین اقدام باشد و مدیران با برنامه ریزی جامع و 

تدبیر از حداکثر اختیارات قانونی خود کمتر استفاده نمایند.


